雙重專欄 BILINGUAL COLUMN Taiwan Economic Forum

Taiwan Economic Forum

就業金卡 **Employment Gold Card**

就業金卡是一張結合外籍人士工作許可、居留簽證、外僑居留證和重入國許可的 證件。相較一般外籍專業人士,就業金卡持卡人可以自由就職、轉換工作及尋職,同 時可享有首次來臺,薪資所得超過3百萬以上之部分半數免計稅,以及最長1年之尊 親屬探親停留之禮遇。

Employment Gold Card is a certificate that combines a work permit, a residency visa, an Alien Residence Certificate, and a re-entry permit of foreigners. Compared to typical foreign professionals in Taiwan, Employment Gold Card holders can be employed, transfer work or seek jobs with more flexibility. For the first time they work in Taiwan, the portion of their salary income above NT\$3 million can be halved in amount for taxation. In addition, their lineal ascendants can apply for visitor visas valid for one year.





就業金卡 8 大專業領域 8 professional fields for Employment Gold Cards

經目的事業主管機關認定在 8 大專業領域有傑出表現的外籍專業 人士,就有資格取得就業金卡。

Foreign Professionals with outstanding performance in 8 professional fields deemed by the governments are qualified for Employment Gold Cards.





就業金卡政策實施成果 Outcomes of the Employment Gold Card Policy

就業金卡人數自政策施行後穩定增長。 截至 2020 年 8 月止,已累計有 1,164 人取 得就業金卡。

Numbers of Employment Gold Cards have stably increased since the policy was implemented. There are accumulated 1,164 people getting Employment Gold Cards in August, 2020.



就業金卡人數統計 Statistics of Employment Gold Cards



資料來源:內政部移民署

Source: National Immigration Agency